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ČESKO: V pátek oznámila mluvčí ministerstva zdravotnictví, že všichni poskytovatelé lékařské péče
budou moci podávat svým pacientům lék ivermektin. O podání léku bude rozhodovat lékař, musí být
v souladu s doporučením Státního úřadu pro kontrolu léčiv a vyžadovat se bude i informovaný
souhlas pacienta.

Úřad ve svém prohlášení na webu kromě jiného uvedl, že podávání léku nemůže být součástí
standardní péče.

„Léčba ivermektinem představuje v současné době experimentální léčbu bez
dostatečného množství důkazů získaných metodami medicíny založené na důkazech, a
nelze ji proto nyní považovat za součást standardní a standardizované odborné péče v
léčbě pacientů s onemocněním COVID-19,“ uvedli v ministerstvu.

Ve Fakultní nemocnici u svaté Anny v Brně se již začalo podávání tohoto léku, lékaři v této nemocnici
odmítají kritiku, která v souvislosti s preparátem koluje. Avšak varují před užíváním bez konzultace
s lékařem, jelikož v případě předávkování hrozí poškození orgánů.

V ministerstvu připomněli, že ze stanoviska výboru Společnosti všeobecného lékařství ČLS
JEP vyplývá, že pro využití ivermektinu  v rámci primární péče neexistuje dostatek podkladů
medicíny, které by byly založeny na důkazech.
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Názor FDA
K použití tohoto léčiva se vyjádřili i v Úřadu pro kontrolu potravin a léčiv. Ti v pátek uvedli, že lidé
by tento preparát neměli používat k pokusu o léčbu či prevenci onemocnění covid-19. Léčivo se totiž
používá primárně k léčbě pi výskytu parazitů, jako jsou vši či svrab.

„Zdá se, že při léčbě koronaviru roste zájem o lék zvaný ivermektin. Ten se v USA často
používá k léčbě nebo prevenci výskytu parazitů u zvířat. FDA obdržela několik hlášení o
pacientech, kteří potřebovali lékařskou pomoc a byli hospitalizováni po samoléčbě tímto
preparátem,“ uvedli.

Kromě toho sdělili, že FDA neschválila léčivo k léčbě nebo prevenci nemoci covid-19 u lidí s tím, že
není ani antivirovým lékem. Vysvětlili, že při užití velkých dávek léku může dojít k vážným
následkům: „Můžete se jím předávkovat, což pak může způsobit nevolnost, zvracení, průjem, nízký
krevní tlak, alergické reakce (svědění, kopřivka), závratě či problémy s rovnováhou, taktéž kóma neb
smrt,“ dodali.

Podle aktuálních dat ministerstva zdravotnictví v Česku včera, ve čtvrtek 11. března, přibylo 11 083
potvrzených případů nákazy koronavirem. Celkem se tak u nás od začátku epidemie nakazilo již 1
376 998 osob, vyléčených je pak 1 191 782. Za včerejšek bylo provedeno přes 22 tisíc PCR testů a
více než 103 000 tisíc antigenních testů.

Index rizika PES v Česku zůstává na 73 bodech a odpovídá tak čtvrtému stupni rizika. Reprodukční
číslo R, které určuje, kolik jeden pozitivně testovaný může nakazit osob, je 0,90.
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